

The 24th International Meeting of Collectors of Zoo Literature and Memorabilia (ZooHistorica 2013), will be held at Bristol Zoo over the weekend of September 13 / 14 / 15, 2013. The agenda is crystallising a little now and at the moment we can reveal the following:-

### **Friday 13th**

Evening icebreaker at a venue to be announced in a second circular.

### **Saturday 14th**

Bristol Zoo

Collectors swap/meet.

“Silent auction” through the afternoon of job lots/lesser material.

Tour of the zoo.

Evening meal in the zoo’s Clifton Suite (in the Pavilion).

“Golden auction” of zoo rarities and ephemera including exciting material from the zoo’s own archives, with a brief historical presentation of the Bristol Zoo by History PhD students Sarah-Joy Maddeaux and Andy Flack (to be held in the zoo’s Lecture Theatre).

“Zoo Quiz for Conservation” for small teams to be held in the Clifton Suite with proceeds to conservation.

### **Sunday 15th**

Morning tour of Wild Place – Bristol Zoo’s new visitor attraction on the Hollywood Tower Estate.

Afternoon tour of Slimbridge – the world-famous home of the Wildfowl and Wetlands Trust with a special presentation about the conservation project for the Spoon-billed Sandpiper.

A £40 (46 Euros) participant’s fee will be required (which includes admission to the three collections and the evening meal). All monies raised, including any surpluses derived, will go to a conservation project to be announced. Because there is a certain limitation on numbers, an indication of intent to attend would be very useful and pre-payment is also acceptable by bank transfer, cheque (payable to IZES), or PayPal. Details are as follows:-

BANK – Natwest. A/C number 49439863. Sort code 01 03 99

BIC NWBKGB2L

IBAN GB90NWBK01039949439863

PAYPAL – [sales@izes.co.uk](mailto:sales@izes.co.uk)

CHEQUE – payable to IZES : address is PO Box 4, TODMORDEN, Lancs, OL14 6DA

(Pounds Sterling please for non-UK cheques)

Further details will be by email and an up-to-date agenda/confirmation will be included in the summer edition of *Zoo Grapevine*. This is the first time for 12 years that ZooHistorica will be held in the United Kingdom and we hope as many members as possible will attend (see [www.izes.co.uk](http://www.izes.co.uk)).

---

Update August 2013

Dear Zoo Friends,

Things are filling up nicely for Zoo Historica with just over a month to go, however, we're not at capacity and there is still the chance to say 'yes' to a busy schedule with some exciting material for trade/sale. Two new things to announce then.

1) On the Friday evening we can announce that the 'Icebreaker' venue will be The Mall Pub, 66 The Mall, Clifton – where food will be available. Please assemble from 6.00pm onwards.

2) In the late afternoon of Saturday, Anthony Sheridan will be offering a presentation/launch for the addendum to his famous 2011 book 'What Zoos Can Do'.

We will be in touch shortly before the weekend to confirm the final timetable.

Man thanks

---

Das 24. Internationale Zoosammlertreffen (ZooHistorica 2013) findet statt im Zoo Bristol, Grossbritannien, 13.–15. September 2013.

Das vorläufige Programm sieht wie folgt aus:

**Freitag, 13. September:**

Abendliches Beisammensein (Treffpunkt wird noch bekanntgegeben).

**Samstag, 14. September:**

Zoo Bristol

Tauschbörse

"Stille Versteigerung" während der Tauschbörse und nachmittags Zooführung Abendessen in der Clifton Suite des Zoo-Gesellschaftshauses (Clifton Pavilion) "Goldene Versteigerung" von seltenen Zooführern und anderen Dingen, inklusive Material aus dem Archiv des Zoo Bristol. Kurze historische Präsentation des Zoo Bristol durch Geschichtsstudenten Sarah-Joy Maddeaux und Andy Flack (im Hörsaal des Zoos).

"Zoo-Quiz für Artenschutz" in kleinen Teams, Erlös zugunsten von Artenschutz-Projekten des Zoo Bristol (Clifton Suite).

**Sonntag, 15. September:**

Morgendliche Führung durch "Wild Place", die neue Besucherattraktion des Zoo Bristol auf dem Gelände des Hollywood Tower Estate.

Nachmittags Führung durch Slimbridge Wildfowl and Wetlands Centre, das weltberühmte Hauptquartier des Wildfowl and Wetlands Trust, mit einer speziellen Präsentation des Artenschutzprojekts für den Löffelstrandläufer (*Eurynorhynchus pygmeus*).

Die Teilnahmegebühr beträgt £40 (€46) pro Person und beinhaltet Eintritt in alle drei Zoos und Abendessen am Samstag. Sollte Geld übrig bleiben, wird dies zugunsten der Amphibienschutzprojekte des Zoo Bristol gespendet.

Da die Teilnehmerzahl begrenzt ist würden wir uns über baldige Registrierung freuen. Das Geld kann im Voraus überwiesen oder per Scheck (an IZES) oder Paypal bezahlt werden.

BANK: Natwest. Konto-Nr. 49439863; BIC: NWBKGB2L; IBAN: GB90NWBK01039949439863

PAYPAL: [sales@izes.co.uk](mailto:sales@izes.co.uk)

SCHECK: auszustellen an IZES; Adresse: PO Box 4, TODMORDEN, Lancs, OL14 6DA, Grossbritannien (Schecks aus dem Ausland müssen in Britischen Pfund ausgestellt sein.)

Weitere Details folgen demnächst per Email. Das endgültige Programm wird zudem in der Sommerausgabe von "Zoo Grapevine" erscheinen. Dies ist das erste mal in 12 Jahren dass das Zoosammlertreffen in Grossbritannien stattfindet, und wir hoffen auf zahlreiche Teilnahme.

---

Update August 2013

Liebe Zoofreunde,

einen Monat vor der diesjährigen Zoohistorica in Bristol haben wir sowohl für die Tauschbörse als auch für die Versteigerung noch Kapazitäten frei. D. h. konkret: wer sich noch nicht angemeldet hat aber doch kommen möchte, möge sich bitte jetzt anmelden. Die Tagungsgebühr braucht natürlich erst vor Ort entrichtet zu werden.

Hier noch zwei kurze Ergänzungen zum ersten Rundbrief:

Der Treffpunkt für das gemütliche Zusammenkommen am Freitagabend wird das „Mall Pub“ im Stadtteil Clifton (also in der Nähe des Zoos) sein. Die Adresse lautet 66 The Mall; wir treffen uns ab 18.00.

Am späten Sonnabendnachmittag wird Anthony Sheridan die neue Ausgabe seines Buches „Das A und O im Zoo“ auf Deutsch und Englisch vorstellen. Ort und Zeit werden noch bekanntgegeben.

Auf bald in Bristol! Eure Tim Brown und Christoph Schwitzer

---

---

Hotels in the Bristol and Clifton area

Avon Gorge Hotel Sion Hill, Clifton, Bristol BS8 4ID

Clifton Hotel St Pauls Road, Clifton, Bristol BS8 1LX

Clifton House 4 Tyndall's Park Road, Bristol BS8 1PG

The Regency Bristol Hotel 40 - 44 St Pauls Road, Clifton, Bristol BS8 1LR

Rodney Hotel 4 Rodney Place, Clifton, Bristol BS8 4HY

The Washington St Pauls Road, Clifton, Bristol BS8 1LX

Holiday Inn Bristol City Centre Bond Street, BS1 3LE

Ibis Bristol Centre Explore Lane, BS1 5TY

---